
Zápis č. 24/12/2022 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
8. decembra 2022 so začiatkom o 10,00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Ján Balaščák, Tomáš Caban, Igor Gallo, Dóra 

Hushegyiová, Martin Kákoš, Jarmila Mikušová, Ján Uličiansky 

Neprítomní: Jozef Chudík, Martin Kabát 
Hostia:  
Ľuboš Machaj – generálny riaditeľ RTVS 
Matúš Miklošík – riaditeľ Sekcie GR RTVS 
Miroslav Frindt – poverený riaditeľ Sekcie spravodajstva a publicistiky RTVS 
Vincent Štofaník – riaditeľ Sekcie programových služieb STV 
Daniela Vašinová –riaditeľka Sekcie ekonomiky RTVS 
Ľuboš Černák – riaditeľ Sekcie programových služieb SRo 
Miesto konania: Zasadačka GR RTVS, 6. posch., Mýtna 1, Bratislava 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal a viedol predseda rady I. Gallo. Na začiatku rokovania privítal M. Kákoš 
všetkých prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 6 členov rady a rada je schopná 
uznášať sa. Z rokovania sa ospravedlnili J. Chudík a M. Kákoš. Neskôr príde I. Gallo. 
Na rokovaní privítal aj GR RTVS Ľ. Machaja a členov manažmentu RTVS.  
Na základe pripomienok členov rady navrhol, presunúť na neskoršie rokovanie body: 

- Návrh na zmenu Organizačného poriadku RTVS  
- Návrh na zmenu Štatútu programových pracovníkov a spolupracovníkov RTVS  

Ďalej navrhol doplniť do programu rokovania bod: 
- Aktualizovaná informácia o stave plnenia Koncepcie národnostného vysielania na roky 

2021 – 2024 
Informoval, že v bode 4 f) Rôzne sa prerokuje: 

- Aktuálna informácia o stave projektu Kreatívnych centier RTVS 
- Priebežná informácia o projektoch v rámci CRN 

 
Členovia Rady RTVS vyslovili všeobecný súhlas s týmto návrhom.  
M. Kákoš predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 233/2022: 
Rada RTVS schvaľuje program rokovania v nasledujúcom znení: 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
4. Informácia o vianočnej programovej štruktúre RTVS (spravodajcovia D. Hushegyiová 

a J. Uličiansky) 
5. Rámcová správa o činnosti RTVS, o. i.:  

a) informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby 
RTVS; 

b) informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS (spravodajca T. 
Caban);  

c) informácia o verejných obstarávaniach (spravodajkyňa J. Mikušová); 
d) informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 

písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS (spravodajkyňa J. Mikušová);  
e) informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období 

(čl. 7 ods. 2 Štatútu Rady RTVS) (spravodajca M. Kabát); 
f) rôzne. 

6. Aktualizovaná informácia o stave plnenia Koncepcie národnostného vysielania na 
roky 2021 – 2024 (spravodajkyňa D. Hushegyiová) 

7. Informácia o stave rokovaní s MK SR ohľadom kompenzácie dopadov Zákona 
o mediálnych službách na činnosť RTVS (spravodajca DK) 

8. Obchodná a marketingová stratégia RTVS na rok 2023 (spravodajca DK) 
9. Aktualizované východiská rozpočtu RTVS na rok 2023 (spravodajca DK) 
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10. Sťažnosti a podnety 
11. Rôzne 

 
Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, D. Hushegyiová, M. Kákoš, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / I. Gallo, J. Chudík, M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
2. Kontrola plnenia uznesení prijatých Radou RTVS v predchádzajúcom období. 
M. Kákoš odprezentoval plnenia uznesení z ostatných 2-och rokovaní, ktoré sú súčasťou 
priloženého materiálu. 
M. Kákoš informoval, že sú predložené zápisnice z rokovaní DK z 8.11.2022 a 30.11.2022. 
M. Kákoš predložil návrhy na uznesenia a dal o nich hlasovať: 
Uznesenie č. 234/2022: 
Rada RTVS berie na vedomie správu o kontrole uznesení z rokovaní 8.11.2022 
a 30.11.2022. 
 
Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, D. Hushegyiová, M. Kákoš, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / I. Gallo, J. Chudík, M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
Uznesenie č. 235/2022: 

Rada RTVS berie na vedomie Zápisnice z rokovaní Dozornej komisie Rady RTVS 

z 8.11.2022 a 30.11.2022. 

Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, D. Hushegyiová, M. Kákoš, J. Mikušová,  
J. Uličiansky / 

Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / I. Gallo, J. Chudík, M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
3. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
M. Kákoš informoval, že je potrebné schváliť reakciu Rady RTVS na uznesenie VKM č. 200, 
ktorým VKM požiadal radu o informáciu o situácii v Sekcii spravodajstva a publicistiky RTVS. 
Uviedol, že J. Balaščák pripravil návrh textu v podobe stanoviska Rady RTVS. K tomuto 
návrhu stanoviska rady neprišli od členov Rady RTVS žiadne pripomienky. 
M. Kákoš predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 236/2022: 
Rada RTVS schvaľuje stanovisko k uzneseniu Výboru NR SR pre kultúru a médiá č. 200 
z 29.11.2022 v znení predloženom na rokovaní Rady RTVS 8.12.2022 a poveruje predsedu 
Rady RTVS, aby bezodkladne doručil toto stanovisko Výboru NR SR pre kultúru a médiá. 
 
Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, D. Hushegyiová, M. Kákoš, J. Mikušová, J. Uličiansky 

/ 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / I. Gallo, J. Chudík, M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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Ľ. Machaj informoval, že Ľ. Černák sa zúčastnil slávnostného spoločného koncertu SRo 
a ČRo v Havířove. Skonštatoval, že sa pripravuje viacero vianočných koncertov. Informoval, 
že koncert SOSR je vypredaný. Informoval o priamych prenosoch z parlamentu v súvislosti 
s odvolávaním premiéra. 
 
4. Informácia o vianočnej programovej štruktúre RTVS (spravodajcovia D. 

Hushegyiová a J. Uličiansky) 

M. Kákoš požiadal riaditeľov jednotlivých sekcií o odprezentovanie predloženého materiálu. 
V. Štofaník odprezentoval televízne vianočné a silvestrovské vysielanie.  
Ľ. Černák odprezentoval rozhlasové vysielanie.  
M. Frindt odprezentoval za spravodajstvo vysielanie v tomto období.  
J. Žgravčák uviedol športové vysielanie počas sviatočného obdobia. 
D. Jančovič odprezentoval materiál za online.  
A. Lovász odprezentoval informácie za národnostné vysielanie.  
D. Hushegyiová prečítala spravodajské stanovisko k televíznemu vysielaniu: 
„Dostali sme veľmi podrobný, do detailov rozpracovaný program na vianočné sviatky 
jednotlivých okruhov. RTVS je dostatočne pripravená na sviatočné vysielanie. Jednotka aj 
Dvojka pripravila pre divákov pestrý program s klasickými filmami, rozprávkami, 
dokumentami, koncertmi. Škoda, že tento rok nepokračujú divákmi obľúbené adventné 
koncerty – aspoň podľa predloženého materiálu –, ale predovšetkým Dvojka odvysiela počas 
sviatočných dní niekoľko veľmi zaujímavých koncertov – záznamov – zo Slovenska, aj zo 
sveta. 

Aj 24-ka sa dostatočným spôsobom pripravila na sviatočné dni. Vysielanie 
spravodajského kanálu počas sviatkov je vždy v nevýhode, že bude asi menej atraktívne ako 
tie, ktoré ponúkajú tradičné vianočné a sviatočné obsahy. Dúfajme, že nás čaká kľudnejšie 
obdobie vo svetovej politike. Avšak vyslovene ma zaujali predpripravené Správy 
a komentáre s témami, ako napr. rodová rovnosť, klimatické zmeny alebo prevencia a liečba. 
Pripravuje sa aj dvojhodinová diskusná relácia k výročiu vzniku Slovenskej republiky, 
predložený materiál však neobsahuje informáciu o tom, kto bude hosťom pri tejto príležitosti. 

RTVS si pripomenie 30. výročie vzniku Slovenskej republiky predovšetkým 
s dokumentmi. Pripravuje sa niekoľko živých prenosov z oficiálnych slávností, a oceňujem, 
že tvorcovia sa snažili zmapovať aj názory ľudí na posledné tri desaťročia s pomocou 
regionálnych spolupracovníkov a to v relácii 30 rokov samostatnej SR v regiónoch. 

Program na kanáli Šport sľubuje taktiež veľmi pestrú ponuku, bude to počas sviatkov 
predovšetkým o hokeji a o lyžovaní. Pre športových fanúšikov určite bude veľmi zaujímavým 
programom aj dokument o troch desaťročiach slovenského športu s názvom Roky hľadania.“ 
 
J. Uličiansky prečítal spravodajské stanovisko za rozhlasové vysielanie: 
„Vianoce nazývame sviatkami celej rodiny, a preto je len prirodzené, že vianočné programy 
všetkých rozhlasových staníc RTVS sú zamerané, povedané súčasným jazykom, 
„prorodinne“. 
 V konkurenčnom prostredí televíznych staníc ide o to, ktorá z nich bude v daný rok 
vysielať českú filmovú rozprávku TRI ORIEŠKY PRE POPOLUŠKU.  

V rozhlasovej nádielke rovnako nebudú chýbať zázračné oriešky v podobe premiér 
rozhlasových rozprávok, hier pre deti i celú rodinu. Nezabudne sa ani na „čerstvé“ novinky 
relácie Dobrú noc, deti! Preto za všetky pripravované programy spomeňme aspoň zopár 
rodinných titulov: 

dvojdielnu hru pre deti Juraja Raymana Hon na tučniakov z Rozprávkového Rádia 
Devín, Dramatické Rádio Devín ponúkne rovnako dvojčasťovú rozhlasovú hru pre celú 
rodinu Kolotoč La Fontaine a Cirkus La Fontaine, hudobnú féeriu inšpirovanú La 
Fontaineovými bájkami. Rádio Regína prekvapí projekt ôsmich pôvodných hier pre deti, 
v ktorých je hlavným hrdinom súčasné dieťa videné rôznou optikov ôsmich rozhlasových 
dramatikov.  

Ponuka sviatočných rozhlasových programov je spracovaná čitateľne podľa 
jednotlivých vysielacích okruhov od 24. decembra do 8. januára 2023. Preto nie je potrebné 
ich všetky spomínať, postačí snáď iba konštatovanie, že už na prvý pohľad vyzerá bohato 
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ako vianočný koláč štedrák plný maku, orechov, tvarohu a hrozienok, ktorý si mnohí 
pamätáme z detstva. Každý si môže vybrať to, na čo bude mať chuť.“ 
 

J. Balaščák sa spýtal, či sa bude upravovať štruktúra na Jednotke, keď už je spravodajský 
okruh, či sa budú pripravovať nejaké súhrny roka a či je pripravená aj nejaká predvýroba.  
M. Frindt odpovedal, že súhrny budú dva a plus budú kratšie výplne, kde budú hlavné 
udalosti roku.  
V. Štofaník odpovedal, že Jednotka vysiela to spravodajstvo, ktoré vysiela :24 a inak sa to 
teraz ani nedá. Uviedol, v ktoré dni budú skrátené Správy. Počíta sa aj s tým, že niektorí 
z ústavných činiteľov požiada o priestor na príhovor.  
I. Gallo uviedol, že je prekvapený, že na Silvestra nie je najúspešnejší projekt RTVS Pečie 
celé Slovensko. 
V. Štofaník uviedol, že ide o rozhodnutie bývalého GR RTVS, že špeciálny diel bude na 
Veľkú Noc.  
I. Gallo uviedol, že z jeho pohľadu je toto rozhodnutie nešťastné. Ďalej sa spýtal, ako sa 
bude postupovať, ak nebude kvôli hmle alebo zlému počasiu ohňostroj na Silvestra. 
V. Štofaník uviedol, že sú pripravení aj na takúto eventualitu, rozhodovať sa bude podľa 
aktuálnej situácie.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 237/2022: 
Rada RTVS prorokovala a berie na vedomie Informáciu o vianočnej programovej štruktúre 
RTVS. 
 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, M. Kákoš, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
5. Rámcová správa o činnosti RTVS 
a. informácia o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia programovej služby RTVS 
D. Vašinová odprezentovala ekonomické ukazovatele za mesiac november 2022, ktoré boli v 
materiáli: 
„RTVS k 30.11.2022 dosiahla celkové príjmy vo výške 163,53 mil.€, čo predstavuje 86,81 % 
plnenie ročného rozpočtu.  Najvýznamnejší zdroj RTVS – daňové príjmy (úhrady za služby 
verejnosti) dosiahli k 30.11.2022 sumu 70,66 mil.€, čo predstavuje plnenie na 96,27 % 
ročného plánu. Vyššie percentuálne čerpanie vzniklo  predovšetkým úspešným vymáhaním 
starých dlhov. V porovnaní s mesačným plánom ide o vyššie čerpanie vo výške 560 tis.€. Do 
30.11.2022 RTVS obdŕžala 5,43 mil. € za staré dlhy týkajúce sa obdobia do 31.12.2021.  
 
RTVS komunikovala s MK SR a MF SR v súvislosti s dofinancovaním vyššieho výpadku na 
úhradách ako je rozpočtovaných 8 mil.€ v súvislosti s prijatím novely zákona č. 314/2019 
Z.z., ktorá oslobodila od 1.1.2020 od platenia úhrady poberateľov dôchodkových dávok a 
dávok v hmotnej núdzi. Na základe poslednej aktuálnej analýzy ročný výpadok sa odhaduje 
vo výške 12,28 mil.€ t.j. vyšší výpadok vo výške 4,28 mil.€. Tieto financie RTVS obdržala 
dňa 13.10.2022  na základe dodatočnej kompenzácie. 
 

 
počet úľava 

2022 - 
počet 

mesiacov 
výpadok 

výpadok rok 
2022 mesačne 

Počet oslobodených platiteľov 2,32 eur 291 329 
                          
2,32 €  12     8 110 599 €    675 883 €  

Počet oslobodených platiteľov 4,64 eur 
v 2020-2021 65 215 

                          
4,64 €  12     3 631 171 €    302 598 €  



Strana 5 z 11 
 

Počet platiteľov 4,64 eur od 01/2022 1 920 
                          
4,64 €  12        106 906 €        8 909 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 02/2022 2 002 
                          
4,64 €  11        102 182 €        9 289 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 03/2022 1 632 
                          
4,64 €  10           75 725 €        7 572 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 04/2022 1 463 
                          
4,64 €  9           61 095 €        6 788 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 05/2022 1 062 
                          
4,64 €  8           39 421 €        4 928 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 06/2022 1 056 
                          
4,64 €  7           34 299 €        4 900 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 07/2022 1 321 
                          
4,64 €  6           36 777 €        6 129 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 08/2022 1 036 
                          
4,64 €  5           24 035 €        4 807 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 09/2022 1 290 
                          
4,64 €  4           23 942 €        5 986 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 10/2022 1 338 
                          
4,64 €  3           18 625 €        6 208 €  

Počet platiteľov 4,64 eur od 11/2022 1 648 
                          
4,64 €  2           15 293 €        7 647 €  

Výpadok k 30.11.2022 372 312        12 280 071 €  1 051 644 €  

Predpoklad - Počet platiteľov 4,64 eur 
oslobodených od 12/2022 688 

                          
4,64 €                 1 624 €         3 192 €  

SPOLU: 373 000 
  

   12 281 695 €  1 054 837 €  

Rozpočet 2022 - kompenzácia 
 

                              8 000 000 €  
 Dodatočná kompenzácia (13.10.2022) 

   

     4 281 695 €      

 
Nedaňové príjmy predstavovali k sledovanému obdobiu 12,73 mil. € t.j. plnenie na 91,58 %. 
Plnenie sa pohybuje na úrovni mesačných plánov v reklame ako aj v ostatných príjmoch. 
 
Z hľadiska grantov a transferov predstavuje tento príjem k 30.11.2022 sumu 39,90 mil. €, z 
čoho príjem zo Zmluvy so štátom na program predstavuje 26,36 mil.€ v štruktúre program 
STV 19,36 mil., program SRo 4,0 mil.€ a investície RTVS 3,0 mil.€. V auguste a októbri 
RTVS obdržala aj kompenzáciu časti výpadku úhrad vo výške 12,28 mil.€, ktorú MK SR 
poskytlo RTVS na základe zákona o štátnom rozpočte na rok 2022 a formou dodatočnej 
kompenzácie. RTVS tiež obdržala refundácie bežných výdavkov (mzdy) na projekt Kreatívne 
centrum vo výške 156 196 € v štruktúre KC Bratislava vo výške 86 290 € a KC Banská 
Bystrica vo výške 69 906 €. RTVS tiež obdržala refundáciu kapitálových výdavkov na projekt 
Kreatívne centrum Banská Bystrica vo výške 775 226 € a KC Bratislava vo výške 322 558 €. 
Zostatok vo výške 13 125 € predstavuje refundáciu poskytnutého ubytovania utečencom 
z Ukrajiny v rekreačnom zariadení Liptovský Ján.      
Celkové výdavky RTVS k 30.11.2022 predstavovali sumu 127,23 mil.€, t.j. 67,82 % plnenie 
ročného plánu. Záväzné ukazovatele t.j. bežné výdavky predstavujú 123,52 mil.€ - plnenie 
na 78,71 % a kapitálové výdavky sú vo výške 3,58 mil. € - plnenie na 11,72 %.  
Celkový prebytok bol vo výške 36,30 mil. €.  K sledovanému obdobiu boli záväzné 
ukazovatele dodržané.“ 
 
Ľ. Černák informoval o vysielaní rozhlasových programových služieb v mesiaci november 
a skonštatoval, že boli splnené všetky zákonné povinnosti. 
V. Štofaník odprezentoval televízne vysielanie za november. 
J. Žgravčák odprezentoval vysielanie športu za mesiac november. 
A. Lovász skonštatoval, že splnili všetky zákonné povinnosti a odprezentoval národnostné 
vysielanie. 
D. Jančovič odprezentoval čísla za nové médiá za mesiac november. 
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H. Radová odprezentovala čísla sledovanosti televízneho vysielania za november. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 238/2022: 
Rada RTVS:  

a) prerokovala a berie na vedomie informáciu o aktuálnom stave hospodárenia a plnenia 
programovej služby RTVS za mesiac november 2022, 

b) konštatuje, že RTVS si v tomto období splnila všetky povinnosti v oblasti televízneho 
a rozhlasového vysielania. 

 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, M. Kákoš, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
b. informácia o návrhu na prevod/prenájom majetku RTVS  
Nebol predložený žiaden materiál. 
 
c. informácia o verejných obstarávaniach 
T. Barbírik, odprezentoval predložený materiál. K niektorým verejným obstarávaniam uviedol 
aj podrobnosti.  
J. Mikušová uviedla, že na DK prebrali podrobne všetky verejné obstarávania a odporúčajú 
zobrať na vedomie.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 239/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o verejných obstarávaniach podľa 
predloženého materiálu. 
 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, M. Kákoš, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
d. informácia o zámere vstúpiť do zmluvného záväzku v zmysle par. 15 ods. 3 písm. h)  
M. Miklošík odprezentoval predložené zámery.  
T. Caban za DK odporučil zobrať materiál na vedomie. 
Prebehla krátka diskusia k niektorým zámerom, kde DK požiadala o doplňujúce informácie 
a vysvetlenia.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 240/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zámere vstúpiť do zmluvného 
záväzku v zmysle § 15 ods. 3 písm. h) zákona č. 532/2010 Z. z. o RTVS podľa predloženého 
materiálu.  
 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, M. Kákoš, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, M. Kabát / 

Uznesenie bolo prijaté. 
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e. informácia o zmluvách nad 10 000 eur uzavretých v predchádzajúcom období (čl. 7 
ods. 2 Štatútu Rady RTVS)  
J. Mikušová informovala, že na DK sa tomuto venovali a odporúčajú predložený materiál 
zobrať na vedomie. Vyžiadali si podrobnejšie informácie k zmluve na Hit roka.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 241/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie informáciu o zmluvách nad 10 000 € za mesiac 
november 2022. 
 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, M. Kákoš, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
f. rôzne 
Priebežná informácia o projektoch v rámci CRN 
D. Hushegyiová ako spravodajkyňa zhodnotila predložené námety.  
V. Štofaník odprezentoval predložený materiál.  
I. Gallo uviedol, že chýba trochu formát ohľadom cestovania, pretože to robí dobré čísla 
sledovanosti. 
V. Štofaník uviedol, že sa pripravujú nové projekty.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 242/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Priebežnú informáciu o projektoch v rámci CRN 
podľa predloženého materiálu. 
 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, M. Kákoš, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
 
Aktuálna informácia o stave projektu Kreatívnych centier RTVS 
L. Mackanič odprezentoval predložený materiál. Informoval, že bola dodaná do Košíc IT 
technológia, očakávajú správy z kontroly, aby sa mohli pustiť aj do ostatných Kreatívnych 
centier. Informoval o zatečení objektu KC v Banskej Bystrici, čo nezapríčinilo RTVS, ale 
externý subjekt. Rieši sa to s poisťovňou momentálne.  
D. Hushegyiová sa spýtala ako GR RTVS vidí problematiku KC. 
Ľ. Machaj odpovedal, že to vidí v dvoch rovinách. Jedna je formálne ukončenie projektu 
výstavby a druhá je zabezpečenie prevádzky od roku 2024. 
I. Gallo sa spýtal, či je nejaký problém, čo sa týka termínov. 
L. Mackanič odpovedal, že by sa mali termíny dodržať. Stále však mešká ministerstvo 
s refundáciami platieb, pretože to nestíhajú kapacitne.   
I. Gallo navrhol, aby sa cez prestávku naformulovalo uznesenie k tomuto bodu.  
 
6. Aktualizovaná informácia o stave plnenia Koncepcie národnostného vysielania 

na roky 2021 – 2024 (spravodajkyňa D. Hushegyiová) 
I. Gallo informoval, že na rokovaní 13.10.2022 rada prerokovala Priebežnú informáciu 
o stave plnenia Koncepcie národnostného vysielania na roky 2021 – 2024 a uznesením  
požiadala GR RTVS, aby predložil podrobnú programovú štruktúru, spolu s finančným 
dopadom, na naplnenie 2. fázy reformy národnostného vysielania RTVS. Toto je k dispozícii 
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a súčasťou materiálu je aj pôvodný materiál z 13.10.2022 a celá genéza prerokovávania tejto 
témy. 
A. Lovász odprezentoval predložený materiál. Informoval, že vietnamská menšina zatiaľ nie 
je oficiálne zaradená úradom vlády medzi menšiny, čiže to netreba pre rok 2023 riešiť.  
D. Hushegyiová prečítala spravodajské stanovisko: 
„Ako sme konštatovali na začiatku roka: napriek zložitým finančným aj spoločenským 
podmienkam Sekcia národnostného vysielania splnila 1. fázu koncepcie národnostného 
vysielania na 100 percent. Podľa uvedeného materiálu sekcia je pripravená v roku 2023 
splniť aj 2. fázu tejto koncepcie, čo je v súlade s prijatým mediálnym zákonom. Táto fáza sa 
týka predovšetkým televízneho vysielania. Slovenská televízia v budúcom roku by mala 
vysielať 360 hodín národnostného vysielania. Je to približne o tretinu viac vysielacieho času 
ako dnes. Predmetný materiál presne vymedzil finančné potreby na splnenie tejto úlohy. 
V koncepcii je určené rozdelenie vysielacieho času pre národností podľa výsledkov sčítania 
obyvateľov SR v roku 2021, rovnako aj delenie žánrov. Niektoré formáty už bežia, ale na 
jeseň sa objaví prvý národnostný seriál na obrazovke RTVS, začali sa práce aj na rómskom 
seriáli, a do CRN sa dostali výzvy na zábavné formáty v rómskom a v maďarskom jazyku. 
Národnostné vysielanie na naplnenia predstáv potrebuje okrem financií vyriešiť aj personálne 
otázky. Po schválení rozpočtu sa musí rozšíriť rad programových spolupracovníkov 
predovšetkým v televízii, a naplniť programy podľa uvedenej programovej zmeny.“ 

I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 

Uznesenie č. 243/2022: 
Rada RTVS 

a) prerokovala a berie na vedomie Priebežnú informáciu o stave plnenia Koncepcie 
národnostného vysielania, 

b) žiada GR RTVS, aby v polročnej periodicite predkladal priebežnú správu pre Radu 
RTVS o národnostnom vysielaní, vždy do 30 dní od skončenia polroka. 

 
Za: 7 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, M. Kákoš, J. Mikušová,  

J. Uličiansky / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 2 / J. Chudík, M. Kabát / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 

 
7. Informácia o stave rokovaní s MK SR ohľadom kompenzácie dopadov Zákona 

o mediálnych službách na činnosť RTVS (spravodajca DK) 
I. Gallo pripomenul, že na túto tému rada rokuje priebežne a naposledy o tom rokovala na 
mimoriadnom rokovaní 3.11.2022, kedy konštatovala, že priebeh a výsledky rokovaní 
nedávajú RTVS garancie finančných zdrojov potrebných na zostavenie vyrovnaného 
rozpočtu RTVS na rok 2023 a požiadala GR RTVS, aby zintenzívnil rokovania s príslušnými 
inštitúciami v záujme zostavenia vyrovnaného rozpočtu RTVS na rok 2023 a celkového 
nastavenia systémového mechanizmu financovania verejnoprávneho vysielateľa. 
Skonštatoval, že suma, ktorú uznalo MK SR je o 7 mil. € nižšia, ako sú reálne náklady. 
Zaujímal by ho reálny dopad na tohtoročný a budúcoročný rozpočet RTVS. Požiadal 
o vysvetlenie poklesu vynegociovanej sumy.  
Ľ. Machaj uviedol, že argumenty MK SR boli konštruktívne, ale situácia je nepriaznivá. 
Jednoducho bude musieť nájsť chýbajúce zdroje. V tejto chvíli je jasné, že bude potrebné 
zmeniť legislatívu. RTVS určite nerezignuje na povinnosti, ktoré sú zo zákona. 
I. Gallo uviedol, že nebola by potrebná žiadna zmena legislatívy, ak by to mediálneho 
zákona bola zakomponovaná kompenzácia a to je chyba MK SR, ktoré predkladalo 
predmetný zákon do NR SR. Rada RTVS v minulosti urobila pre to maximum, aby sa to 
riešilo, ale jej kompetencia končí pri uznesení, ktorým môže apelovať na kompetentné 
orgány.  
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A. Jedličková, ktorá sa zúčastňovala na rokovaniach na MK SR uviedla, že prišlo k nejakým 
korekciám. Budúci rok sa bude RTVS snažiť pokrývať všetky náklady, ktoré sa budú dať cez 
zmluvu so štátom.  
I. Gallo sa spýtal, či 18 mil. € uvedených v materiáli je už aj podpísaných. 
A. Jedličková uviedla, že to nie je podpísané. 
I. Gallo skonštatoval, že to tým pádom nie je nič potvrdené. Opätovne sa spýtal, aký dopad 
to bude mať na rozpočet RTVS na roky 2022 a 2023. 
Ľ. Machaj potvrdil, že MK SR nemalo čo podpísať, pretože nie je stanovený na to legislatívny 
rámec. 
A. Jedličková uviedla, že tento rok sa vykryl z vlastných zdrojov, investičné záväzky by mali 
byť saturované zo zmluvy so štátom a budúci rok sa pôjde podľa toho, koľko bude peňazí. 
Zákon však bude splnený. 
D. Vašinová uviedla, že teraz sa už ani nedá navýšiť suma pre RTVS, pretože štátny 
rozpočet už bol predložený a čaká na schválenie. RTVS momentálne môže počítať len so 
sumou 23 mil. €, ale RTVS má prísľub v tom, že sa v roku 2023 bude rokovať o dodatkoch, 
ktoré by toto mohli vykryť. 
I. Gallo uviedol, že MK SR o tomto probléme vedeli už od minulého roka a nechápe, prečo 
s tým nič nerobilo. Skonštatoval, že tieto dohody s MK SR by mali byť niekde podchytené 
v zápisniciach, pretože ak po nejakom čase bude na ministerstve sedieť niekto iný, tak sa 
nebude dať nijako argumentovať.  
J. Mikušová to vidí tak, že v zásade RTVS nemá vyrokované nič a prísľuby sú len mesiace 
rokovaní s neistým výsledkom. RTVS zákon dodržiavať bude musieť a nakoniec to môže byť 
použité proti RTVS, že veď čo pýtate, keď zákon dodržiavať viete.  
J. Balaščák si myslí, že ide o zadržiavanie financií, na ktoré má RTVS zákonný nárok a tým 
pádom ohrozuje nezávislosť riadenia inštitúcie. 
I. Gallo odpovedal, že to chápe, akurát problém je v tom, že ten nárok nie je nikde v zákone 
definovaný.  
J. Balaščák vysvetlil, že to myslel tak, že ak zákon určuje čo má RTVS plniť, tak má na to 
poskytnúť aj prostriedky. 
Ľ. Machaj skonštatoval, že sa bude snažiť vyrovnať s touto krízovou situáciou a bude sa 
snažiť plniť programovú službu. Momentálne nevie, čo bude v septembri októbri budúceho 
roka. Program nie je už ochotný redukovať.  
I. Gallo navrhol, aby sa cez prestávku naformulovalo uznesenie k tomuto bodu. 
 
8. Obchodná a marketingová stratégia RTVS na rok 2023 (spravodajca DK) 
Členovia Rady RTVS odhlasovali, že sa tento bod prerokuje neverejne. 
 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 244/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Obchodnú a marketingovú stratégiu RTVS na 
rok 2023. 
 

Za: 5 / J. Balaščák, I. Gallo, D. Hushegyiová, M. Kákoš, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 4 / T. Caban, J. Chudík, M. Kabát, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
9. Aktualizované východiská rozpočtu RTVS na rok 2023 (spravodajca DK) 
D. Vašinová odprezentovala základné údaje z predložených východísk rozpočtu RTVS na 
rok 2023. Potvrdila, že jarná vysielacia sezóna je postavená.  
J. Mikušová navrhla, keďže je už predložený návrh rozpočtu v tejto chvíli, aby sa rada 
sústredila už na to a na dopad na programovú štruktúru.  
I. Gallo uviedol, že toto už bude v princípe krízový rozpočet a manažment to bude musieť 
dobre odkomunikovať smerom na verejnosť, že sa nebudú dať odvysielať niektoré ťažiskové 
a úspešné projekty. 
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I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 245/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Aktualizované východiská rozpočtu RTVS na 
rok 2023. 
 
Za: 5 / J. Balaščák, I. Gallo, D. Hushegyiová, M. Kákoš, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 4 / T. Caban, J. Chudík, M. Kabát, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
10. Podnety a sťažnosti 
I. Gallo a tajomník rady informovali o došlej pošte. Členovia Rady RTVS mali k dispozícii 
návrhy na odpovede sťažovateľom a aj podnety, ku ktorým boli k dispozícii stanoviská 
RTVS. Členovia Rady RTVS sa jednohlasne zhodli na spôsobe vybavenia pri všetkých 
podnetoch a návrhoch odpovedí.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 246/2022: 
Rada RTVS prerokovala predložené podnety a sťažnosti a berie na vedomie spôsob ich 
vybavenia. 
 
Za: 5 / J. Balaščák, I. Gallo, D. Hushegyiová, M. Kákoš, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 4 / T. Caban, J. Chudík, M. Kabát, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
I. Gallo vyhlásil prestávku na prípravu návrhov na uznesenia. 
 
I. Gallo dal po prestávke hlasovať o návrhoch na uznesenia: 
K bodu č. 5f: 
Uznesenie č. 247/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Aktuálnu informáciu o stave projektu 
Kreatívnych centier RTVS. 
 
Za: 5 / J. Balaščák, I. Gallo, D. Hushegyiová, M. Kákoš, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 4 / T. Caban, J. Chudík, M. Kabát, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
K bodu č. : 
Uznesenie č. 248/2022: 
Rada RTVS: 

a) prerokovala a berie na vedomie Informáciu o stave rokovaní s MK SR ohľadom 

kompenzácie dopadov Zákona o mediálnych službách na činnosť RTVS, 

b) so znepokojením prijala informácie GR RTVS o výsledkoch rokovaní s MK SR, ktoré 

RTVS negarantujú kompenzácie dopadov tohto zákona bez negatívneho dopadu na 

plánovaný celkový objem finančných prostriedkov z rámcovej Zmluvy so štátom na 

roky 2023-2027, 

Za: 5 / J. Balaščák, I. Gallo, D. Hushegyiová, M. Kákoš, J. Mikušová / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 4 / T. Caban, J. Chudík, M. Kabát, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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11. Rôzne 
M. Kákoš navrhol, aby rokovanie 15.12.2022 začalo už o 9,00 h. 
Členovia Rady RTVS vyslovili všeobecný súhlas s týmto návrhom. 
I. Gallo poďakoval všetkým zúčastneným za spoluprácu a ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
 
V Bratislave 14.12.2022. 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 
 
Overovateľka: 
J. Mikušová 
 
 
 

Mgr. Igor Gallo 
       predseda Rady  

Rozhlasu a televízie Slovenska 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne 
usporiadaný podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.sk. 
 

http://www.rtvs.sk/

